
 

 

 

 
 

O FINANCIJAMA SINDIKATA U PROTEKLE ČETIRI GODINE 
REVIZORSKI IZVJEŠTAJI I OBAVIJESTI O VAŽNIM ISHODIMA FINANCIJSKOG 

POSLOVANJA 
 

IZ IZVJEŠTAJA SABORSKOG ODBORA ZA FINANCIJE  
na Devetom Saboru Nezavisnog sindikata znanosti i visokog obrazovanja            

   21. travnja 2018. godine 

 
Izvještaj je prethodno razmatralo i odobrilo 36 članova članova Saborskog Odbora za financije. Popis 
članova vidi na kraju teksta. i 

 
FINANCIJSKI IZVJEŠTAJI SINDIKATA ZNANOSTI 

Predsjednica Nadzornog vijeća, Ivana Dražić Lutilsky je obavijestila zastupnike Sabora da je Saborski 
Odbor za financije razmatrao usporedne financijske izvještaje za 2014., 2015., 2016. i 2017. godinu. Osim 
toga, članovi su dobili izvještaje Nadzornog vijeća za sve četiri godine te Izvještaj o troškovima 
reprezentacije za spomenuto razdoblje. U promatrane četiri godine, primici su najviše smanjeni nakon 
2014. godine zbog ukinutih sredstava Ministarstva znanosti za rad sindikalnih vijećnika te uslijed silaznog 
trenda prihoda od članarina zbog smanjenja broja članova (u 2017. blago povećanje zbog povećanih plaća 
u sustavu). U 2017. godini su ukupni primici izvanredno veći u odnosu  na prethodne godine zbog prodaje 
poslovnog prostora u Ilici. Troškovi reprezentacije za Tajništvo i sjednice su na približno istim razinama u 
sve četiri godine, jer ovise prvenstveno o broju sjednica i sastanaka, a dok troškovi reprezentacije čelnika 
kroz četiri godine iznose između tri i četiri tisuće kuna godišnje. Dan je i kratak izvještaj o bankarskim 
troškovima, koji su se višestruko smanjili uslijed uvođenja Internet bankarstva 2014. godine. Predsjednica 
je napomenula da se obujam poslovanja u ekonomskoj službi udvostručio uslijed provedene centralizacije, 
kao i zbog drugih zakonskih obveza kojih ranije nije bilo, te iz tog razloga pohvaljuje rad te službe. 

Prezentirani su i zaključci Saborskog Odbora za financije:  
1. Četverogodišnji financijski izvještaj je jednoglasno usvojen.  
2. U navedenom razdoblju financijskim sredstvima se raspolagalo u funkciji statutarnih ciljeva 

organizacije, unapređenja i zaštite interesa članova te u cilju očuvanja i povećanja vrijednosti 
sindikalne imovine.   

3. Upravljanje štrajkaškim fondom je ispravno te se sredstva izdvajaju redovito sukladno Statutu i 
odlukama tijela Sindikata.  

4. Primljen je na znanje izvještaj Nadzornog odbora koji ne proturječi prethodnim zaključcima, a iz 
njega izdvajamo da su sve financijske radnje pokrivene odlukama tijela Sindikata i dosljedno su 
provođene u djelo.  

5. Saborski odbor za financije iz navedenih izvještaja nije uočio nepotrebne ili pretjerane troškove 
što se poklapa s izvještajem Nadzornog odbora koji je imao kontinuirani uvid u poslovanje 
Sindikata.     

 
REVIZORSKI IZVJEŠTAJI I OBAVIJEST O VAŽNIM ISHODIMA FINANCIJSKOG POSLOVANJA 

Doc. dr. sc. Dalida Galović je obavijestila prisutne o rezultatima revizije te o važnim ishodima 
financijskog poslovanja Sindikata. Naime, Zakon o financijskom poslovanju i računovodstvu neprofitnih 
organizacija, koji je stupio na snagu početkom 2015. godine, propisao je obvezu provođenja revizije, 
sastavljanja financijskih planova te obvezu provođenja samoprocjene učinkovitosti i djelotvornosti sustava 
financijskog upravljanja i kontrola. Zakonom su propisane i visoke kazne ukoliko se istih obveza ne bi 
pridržavali. Iz spomenutih razloga u 2014. godini provedena je i centralizacija te je Tajništvo preuzelo 
financijsko poslovanje podružnica, obzirom da Sindikat odgovara za istinito sastavljanje financijskih 
izvještaja središnjice i svih podružnica.  



Prisutni su obaviješteni o  rezultatima revizije financijskih izvještaja Sindikata znanosti za 2015., 2016. 
i 2017. godinu. Revizorska mišljenja su pozitivna za sve tri godine, te po njihovom mišljenju godišnji 
financijski izvještaji Sindikata sastavljeni su u skladu sa Zakonom o financijskom poslovanju i računovodstvu 
neprofitnih organizacija.  

Nadalje, poslovna zgrada Sindikat gradnje d.o.o. (društvo u vlasništvu Sindikata znanosti) je u 
potpunosti iznajmljena. Svi katovi, osim prvog kata gdje su konferencijske dvorane, te 6. kata gdje je Sindikat 
znanosti, su iznajmljeni trećim osobama po cijeni od 9 do 12€ po m², te na tri do pet godina. Zahvaljujući 
dobrom upravljanju poslovnom zgradom te prihodima koji se ostvaruju od najma, svakako se može 
konstatirati da Sindikat u ovoj zgradi stanuje praktički besplatno.  

Prisutni su izviješteni o konačno okončanom dugotrajnom sporu s glavnim izvođačem poslovne zgrade 
Tehnika d.o.o.. Spor je trajao od kraja 2012. godine, te je bilo upitno kad bi isti bio završen. Obzirom na 
stanje sudstva u Hrvatskoj, te iskustva s vještacima, uspješnost spora jest bila upitna, iako je Sindikat bio 
sigurno u pravu. U takvim okolnostima, Sindikat gradnja d.o.o. je krajem 2017. godine pristala na nagodbu 
s Tehnikom d.d. u iznosu od 2,9 milijuna kuna. Da spora nije bilo, Sindikat gradnja bi Tehnici morala platiti 
2,74 mil kn za preostale obavljene radove, a koju isplatu smo im obustavili kada smo saznali za tužbu. Dakle, 
plaćeno je 160 tisuća kuna više, što se može opravdati time da su novčana sredstva bila na računu Sindikat 
gradnje punih 5 godina koliko je trajao spor. Tijela Sindikata su nagodbu ocijenila prihvatljivom, pogotovo 
zbog mogućeg troška koji bi za Sindikat mogao nastati u slučaju gubitka spora s Tehnikom (od 7 do 10 
milijuna kuna). 

Prisutni su informirani i o prodaji poslovnog prostora u Ilici (koji je bio u vlasništvu Sindikata znanosti) 
Matici hrvatskih sindikata. Naime, Matica je dala zajam Sindikat gradnji 2011. godine u svrhu izgradnje 
zgrade, a s razlogom kasnije kupnje poslovnog prostora u zgradi po proizvodnoj cijeni. Obzirom da su 
Sindikat učitelja i Sindikat srednjih škola odustali od kupnje, Sindikat gradnja je donijela odluku da je bolje 
da zgrada ostane u vlasništvu 1/1, dakle da je samo jedan vlasnik zgrade. Iz tog razloga, Matici je Sindikat 
gradnja vratila zajam te pripadajuću naknadu štete, obzirom da ista nije uspjela realizirati kupnju prostora 
u zgradi, a zajam je bio na računu Sindikat gradnje te je Matica s istim sredstvima kupila prostor u Ilici. 
Poslovni prostor u Ilici je iznajmljen trećim osobama, te Matica prihodima od najma plaća zakup u zgradi na 
7. katu. Ove transakcije su završile uspješno za sve sudionike u procesu. 

Treća obavijest odnosi se na rješenje Ministarstva okoliša donešeno u prosincu 2017. godine, a 
temeljem uložene žalbe od strane Sindikat gradnje još iz 2012. godine, kojim se poništava odluka Grada 
Zagreba za pogrešan obračun vodne naknade. Naime, Grad je neosnovano izvršio ovrhu na računu Sindikat 
gradnje u iznosu od 869.197 kuna u rujnu 2017. godine, te temeljem prije spomenutog rješenja, izvršio 
povrat sredstva u ožujku 2018. godine. 

Saborski Odbor za financije donio je sljedeći zaključak:  
Saborski odbor za financije ocjenjuje financijsku politiku vođenu od strane viših tijela Sindikata u 
protekle četiri godine kao vrlo uspješnu. Smatraju da su postupci i odluke viših tijela bile ispravne 
i sukladno time, pohvaljuju pozitivne ishode koji su se dogodili u prethodne četiri godine.  
Podržavaju rad revizije, te smatraju da je ta zakonska obveza dobra za vjerodostojnost Sindikata.  

 

 

Za Sabor Sindikata  
Predsjednik Sabora Sindikata  
prof. dr. sc. Igor Radeka, v. r.  

i Članovi Odbora: Marija Rasonja  (Rektorat Sveučilišta u Osijeku), Ivana Olivari-Provči (Pravni fakultet u Osijeku), prof.dr.sc. Branko Klarin (Fakultet 
elektrotehnike, strojarstva i brodogradnje u Splitu), Allison Varkaš (Institut IGH d.d. u Splitu), Mireja Muhoberac (Sveučilište u Dubrovniku), 
Marijana Kardov Tomas (Sveučilište J. Dobrile u Puli), Davorin Tadić (Veleučilište Rijeka), Ljiljana Fućak (Rektorat Sveučilišta Rijeka), Spomenka 
Ratkajec (Šumarski fakultet Zagreb), Snježana Šimunić (Prehrambeno-biotehnološki fakultet u Zagrebu), Anamarija Starčević Štambuk (Institut za 
etnologiju i folkloristiku Zagreb), mr.sc. Lidija Štefić (Stomatološki fakultet Zagreb), prof.dr.sc. Igor Radeka (Sveučilište u Zadru), Vilim Ribić (Tajništvo 

Sindikata), dr.sc. Tvrtko Smital (Institut Ruđer Bošković), dr.sc. Petar Pervan (Institut za fiziku), doc. dr. sc. Vesnica Garašić (Rudarsko geološko 
naftni fakultet), mr. sc. Mirko Petrić (Sveučilište u Zadru), prof. dr. sc. Miljenko Šimpraga (Rektorat sveučilišta u Zagrebu), prof. dr. sc. Višnja 
Besendorfer (Prirodoslovno matematički fakultet), prof. dr. sc. Želimir Dulčić (Ekonomski fakultet Split), dr. sc. Tomislav Duvnjak (Poljoprivredni 
Institut Osijek), prof. dr. sc. Tomislav Šikić (Fakultet elektrotehnike i strojarstva), dr. sc. Nikola Đaković (HAZU), prof. dr. sc. Predrag Marković 
(Filozofski Fakultet Zagreb), prof. dr. sc. Diana Stolac  (Filozofski Fakultet Rijeka), doc. dr. sc. Nela Bosner (PMF – Matematički odsjek), prof. dr. sc. 
Vesna Ilakovac (Medicinski Fakultet), Igor Čaljkušić (Umjetnička Akademija - Split), Sven Marcelić  (Sveučilište u Zadru), Dubravka Levak (Institut 
Ruđer Bošković), Nadica Vincek (PMF – Prirodoslovni odsjek), Lada Sartori (Fakultet elektrotehnike, strojarstva i brodogradnje Split), Sabina Obranić 
(Umjetnička Akademija Osijek), doc.dr.sc. Dalida Galović (Poljoprivredni fakultet Osijek), doc.dr.sc. Ivana Dražić Lutilsky (Ekonomski fakultet u 
Zagrebu). 

 

                                                 


